

ຫົວຂໍ້
ໄລຍະເວລາ
ຕົວຊີ້ວັດທີ 7
ຜູ້ຮັບຜິດຊອບ

ສະມາຄວາມສະດວກໃນການດຳເນີນທຸລະກິດໃນ ສປປ ລາວ
ກໍລະກົດ 2019 - ຫັນລາ 2022
ການຊໍາລະອາກອນ
ກົມສ່ວນສາອາກອນ (ກະຊວງການເງິນ)

ເລກທີ	ອະທິບາຍ	ສະຖານະປັດຈຸບັນ				ຜົນໄດ້ຮັບທີ່ຄາດຄະເນ				ແຜນການປະຕິຮູບ	ກິດຈະກຳຢ່ອຍ	2020			2021		ຄວາມເປັນໜ້າ	ຜູ້ໃຫ້ທຶນ		
		ການຊໍາລະ (ຄັ້ງ)	ເວລາ (ຊົ່ວໂມງ)	ອັດຕາອາກອນ (%)	ອັດຕາອາກອນ ແລະ ການຈ່າຍເງິນສົມທົບ (% ຂອງກຳໄລ)	ການຊໍາລະ (ຄັ້ງ)	ເວລາ (ຊົ່ວໂມງ)	ອັດຕາອາກອນ (%)	ອັດຕາອາກອນ ແລະ ການຈ່າຍເງິນສົມທົບ (% ຂອງກຳໄລ)			Q2	Q3	Q4	Q1	Q2				
1	ອາກອນກຳໄລ	4	138	24	16.42	2	4	20	18.67	ຫັນເອົາຫົວໜ່ວຍທຸລະກິດມາແຈ້ງ-ມອບອາກອນຜ່ານລະບົບ TaxRIS (ແຈ້ງ ແລະ ມອບຜ່ານລະບົບອິເລັກໂຕຼນິກ) ໃຫ້ໄດ້ບໍ່ຫຼຸດ 70% ຂອງຜູ້ເສຍອາກອນກຳໄລທັງໝົດ	1. ຝັກອິບຣິມລະບົບການສ່ວຍສາອາກອນຂັ້ນແຂວງ ແລະ ເມືອງກ່ຽວກັບການແຈ້ງອາກອນກຳໄລຜ່ານລະບົບ TaxRIS ໃນນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ, ຫຼວງພະບາງ, ສະຫວັນນະເຂດ ແລະ ຈຳປາສັກ	x	x	x				ຍັງບໍ່ທັນມີ (ຄາວ່າຈະສະເໜີຂໍທຶນຊ່ວຍເຫຼືອຈາກທະນາຄານໂລກ)		
											2. ຝັກອິບຣິມຫົວໜ່ວຍທຸລະກິດ ກ່ຽວກັບ ການແຈ້ງອາກອນກຳໄລຜ່ານລະບົບ TaxRIS ໃນນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ, ຫຼວງພະບາງ, ສະຫວັນນະເຂດ ແລະ ຈຳປາສັກ	x	x	x					ຍັງບໍ່ທັນມີ (ຄາວ່າຈະສະເໜີຂໍທຶນຊ່ວຍເຫຼືອຈາກທະນາຄານໂລກ)	
											3. ສ້າງສື່ໂຄສະນາ-ເພີ່ມແຜ່ລະບຽບ ແລະ ຂັ້ນຕອນການແຈ້ງ-ມອບອາກອນແຕ່ລະປະເທດ ໃນຮູບແບບສົ່ງເມັດ ແລະ ອອນລາຍ ແລະ/ຫຼື ແບບຈຳລອງການຊໍາລະອາກອນຜ່ານລະບົບ TaxRIS ເພື່ອຫັນເອົາຫົວໜ່ວຍທຸລະກິດ ເຂົ້າສູ່ການແຈ້ງ ແລະ ຊໍາລະຜ່ານທາງອອນລາຍ ຫຼື ລະບົບ TaxRIS.	x	x	x						ຍັງບໍ່ທັນມີ (ຄາວ່າຈະສະເໜີຂໍທຶນຊ່ວຍເຫຼືອຈາກທະນາຄານໂລກ)
											ຜົນຂະຫຍາຍ 3 ກິດໝາຍ ເປັນນິຕິກຳໃດ້ກິດໝາຍ ແລະ ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ເນື່ອງຈາກກິດໝາຍວ່າດ້ວຍອາກອນກຳໄລ (ສະບັບໃໝ່) ໄດ້ປັບຫຼຸດອັດຕາ ຈາກ 24% ມາເປັນ 20% ແລະ ປັບຫຼຸດຈຳນວນຄັ້ງການມອບຈາກ 4 ຄັ້ງ ມາເປັນ 2 ຄັ້ງ/ປີ	x	x	x						
2	ການຈ່າຍເງິນປະກັນສິ່ງຄົມ	12	42	6	6.77											ຍັງບໍ່ທັນມີ (ຄາວ່າຈະສະເໜີຂໍທຶນຊ່ວຍເຫຼືອຈາກທະນາຄານໂລກ)				
3	ຄ່າທຳນຽມ ໂອນກຳມະສິດຊັບສິນ (ຄ່າສະແຕັມ)	1		1	0.61													ຍັງບໍ່ທັນມີ (ຄາວ່າຈະສະເໜີຂໍທຶນຊ່ວຍເຫຼືອຈາກທະນາຄານໂລກ)		
4	ອາກອນ ໂອນກຳມະສິດຊັບສິນ	1		5	0.25														ຍັງບໍ່ທັນມີ (ຄາວ່າຈະສະເໜີຂໍທຶນຊ່ວຍເຫຼືອຈາກທະນາຄານໂລກ)	
5	ອາກອນພາຫະນະ (ຄ່າທຳນຽມທາງ)	1		200,000 LAK	0.03	1	2	50,000-500,000 ກີບ (ເດັດຖານ)	0.96	ເກັບກຳສະຕິຕິພາຫະນະ ແລະ ບັງຄັບໃຊ້ການເສຍຄ່າທາງຜ່ານລະບົບອິເລັກໂຕຼນິກ	(1) ເຊື່ອມຕໍ່ຂໍ້ມູນກັບພາສາສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງໃຫ້ສຳເລັດ	x	x	x	x		x			ຍັງບໍ່ທັນມີ (ຄາວ່າຈະສະເໜີຂໍທຶນຊ່ວຍເຫຼືອຈາກທະນາຄານໂລກ)
										2. ລົງເກັບກຳສະຕິຕິພາຫະນະ ຢູ່ແຕ່ລະບ້ານ		x	x	x	x		ຍັງບໍ່ທັນມີ (ຄາວ່າຈະສະເໜີຂໍທຶນຊ່ວຍເຫຼືອຈາກທະນາຄານໂລກ)			
										3. ບັງຄັບໃຊ້ການເສຍຄ່າທາງຜ່ານລະບົບອິເລັກໂຕຼນິກ	x	x	x	x	x			ຍັງບໍ່ທັນມີ (ຄາວ່າຈະສະເໜີຂໍທຶນຊ່ວຍເຫຼືອຈາກທະນາຄານໂລກ)		
										ຜົນຂະຫຍາຍການແບ່ງຂັ້ນຄຸ້ມຄອງລາຍຮັບລະຫວ່າງສູນກາງ ແລະ ຫ້ອງຖິ່ນ	1. ຫັນໃຫ້ມີການຊໍາລະຄ່າພາສີດິນຜ່ານລະບົບທະນາຄານໃຫ້ໄດ້ເປັນສ່ວນໃຫຍ່;	x	x	x	x	x			ຍັງບໍ່ທັນມີ (ຄາວ່າຈະສະເໜີຂໍທຶນຊ່ວຍເຫຼືອຈາກທະນາຄານໂລກ)	
6	ພາສີດິນ	1		60 - 180 LAK	0.02					2. ສ້າງຄວາມແຈ້ງໃນຈັດຕັ້ງປະຕິບັດການແບ່ງຂັ້ນຄຸ້ມຄອງລາຍຮັບພາສີດິນລະຫວ່າງ ສູນກາງ ແລະ ຫ້ອງຖິ່ນ	x	x	x	x	x	ຍັງບໍ່ທັນມີ (ຄາວ່າຈະສະເໜີຂໍທຶນຊ່ວຍເຫຼືອຈາກທະນາຄານໂລກ)				
7	ອາກອນມູນຄ່າເພີ່ມ (VAT)	12	182	10		12	24	10	27.46	ສຶກສາຄວາມເປັນໄປໄດ້ໃນການຫຼຸດຈຳນວນຄັ້ງຈ່າຍເປັນງຽດ (4 ຄັ້ງຕໍ່ປີ) ແລະ ປັບບຸນນິຕິກຳເມື່ອອອງຮັບ	1. ສຶກສາກົດໝາຍແຈ້ງເປັນງຽດ	x	x							ຍັງບໍ່ທັນມີ (ຄາວ່າຈະສະເໜີຂໍທຶນຊ່ວຍເຫຼືອຈາກທະນາຄານໂລກ)
											2. ສ້າງນິຕິກຳອອງຮັບ ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ		x	x						
											ຫັນເອົາຫົວໜ່ວຍທຸລະກິດມາແຈ້ງ-ມອບອາກອນຜ່ານລະບົບ TaxRIS (ແຈ້ງ ແລະ ມອບຜ່ານລະບົບອິເລັກໂຕຼນິກ) ໃຫ້ໄດ້ບໍ່ຫຼຸດ 70% ຂອງຜູ້ແຈ້ງອາກອນກຳໄລທັງໝົດ	1. ລວມກັບແຜນກິດຈະກຳເພີ່ມແຜ່ ແລະ ຝັກອິບຣິມຂອງລະບົບ TAX-RIS (ກິດຈະກຳກ່ຽວກັບດ້ານເຫຼັງ)	x	x	x		x	x	ຍັງບໍ່ທັນມີ (ຄາວ່າຈະສະເໜີຂໍທຶນຊ່ວຍເຫຼືອຈາກທະນາຄານໂລກ)	

8	ປະກັນສິ່ງຄົມ - ຈາກພະນັກງານ	0	0	5.5																	
9	ອາກອນນໍ້າມັນຊີ້ວເຝິງ	1																			
10	ຄ່າທຳນຽມ ສັນຍາທົ່ວໄປ	1																			
11	ຄ່າທຳນຽມ ສັນຍາປະກັນໄພ	1	0																		
Total		35	362		24.1																
II. ຕິດຊຸມ ຫຼື ການແຈ້ງອາກອນ (0-100)			18.57																		
ການສົ່ງຄືນອາກອນມູນຄ່າເພີ່ມ (ອມມ)		ຕໍາຕອບ	ຄະແນນ			ຕໍາຕອບ	ຄະແນນ														
1	ມີການສົ່ງຄືນອາກອນມູນຄ່າເພີ່ມບໍ່?	ມີ				ມີ															
2	ມີຂໍ້ນາຍອາກອນສົ່ງຄືນເງິນອາກອນມູນຄ່າເພີ່ມ ມີຢູ່ໃນແຕ່ລະກໍລະນີສຶກສາບໍ່?	ບໍ່ມີ				ມີ				ມີຂະໜາຍກົດໝາຍວ່າດ້ວຍ ອາກອນມູນຄ່າເພີ່ມ ເລກທີ... ເປັນນິຕິກຳໃຫ້ກົດໝາຍ ແລະ ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ (ນອກຈາກບໍ່ມີສິດສົ່ງອອກ ໄດ້ກຳນົດໃຫ້ບໍ່ມີສິດພາຍໃນສາມາດຂໍເງິນ ອມມ ຄືນໄດ້)									ຍັງບໍ່ທັນມີ (ຄາວ່າຈະສະເໜີຂໍ້ທົນຊ່ວຍເຫຼືອຈາກທະນາຄານໂລກ)		
3	ຂໍ້ຈຳກັດກ່ຽວກັບຂໍ້ນາຍອາກອນສົ່ງຄືນເງິນອາກອນມູນຄ່າເພີ່ມ	ຈຳກັດໃຫ້ແກ່ບັນດາຜູ້ປະກອບການຕ່າງປະເທດ ແລະ ອື່ນໆ				ຈຳກັດແຕ່ຕ້ອງຄືນຕາມເງື່ອນໄຂຕາມມາດຕາ 27				ໂຄສະນາ-ເພີ່ມແຜ່	1. ສ້າງນິຕິກຳກ່ຽວກັບການກວດກາກ່ອນສົ່ງຄືນ ອມມ ຕາມນັ້ນຕາມຄວາມສ່ຽງ ດ້ວຍການຖອດຖອນແລກປ່ຽນມິດຣຽນກ່ຽວກັບ ການກວດກາກ່ອນສົ່ງຄືນ ເງິນ ອມມ ນຳປະເທດອອ້ມຂ້າງ;									ຍັງບໍ່ທັນມີ (ຄາວ່າຈະສະເໜີຂໍ້ທົນຊ່ວຍເຫຼືອຈາກທະນາຄານໂລກ)	
						ການຂໍ້ຄືນ ອມມ ແມ່ນໄດ້ເປີດກວ້າງໃຫ້ທັງບໍ່ມີສິດເຄື່ອນໄຫວພາຍໃນ ແລະ ຕາມ					2. ມີກອນອິນເຊີຍຄ່າແນະນຳ ກ່ຽວກັບ ການກວດກາສົ່ງຄືນເງິນອມມ ໃຫ້ພະນັກງານສ່ວຍສາອາກອນ ແລະ ນັກທຸລະກິດ ໃນນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ, ຫຼວງພະບາງ, ສະຫວັນນະເຂດ ແລະ ຈຳປາສັກ										
										3. ສິ່ງລວມລະບຽບຂັ້ນຕອນ ກ່ຽວກັບ ການສົ່ງຄືນເງິນອາກອນມູນຄ່າເພີ່ມ ເພື່ອເພີ່ມແຜ່ຜ່ານຮູບແບບສົ່ງມື້ ແລະ ອອນລາຍ.											ຍັງບໍ່ທັນມີ (ຄາວ່າຈະສະເໜີຂໍ້ທົນຊ່ວຍເຫຼືອຈາກທະນາຄານໂລກ)
										ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດກົດໝາຍ ແລະ ລະບຽບການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງຂອງ ອມມ										ຍັງບໍ່ທັນມີ (ຄາວ່າຈະສະເໜີຂໍ້ທົນຊ່ວຍເຫຼືອຈາກທະນາຄານໂລກ)	
4	ອັດຕາສ່ວນຂອງກໍລະນີທີ່ມີການກວດສອບອາກອນມູນຄ່າເພີ່ມ	ບໍ່ມີກໍລະນີ				100% (ກໍລະນີມີການຂໍເງິນຄືນ)				ນຳໃຊ້ການກວດສອບແບບອີງໃສ່ຄວາມສ່ຽງ ເພື່ອສ້າງປະສິດທິພາບໃຫ້ແກ່ການກວດກາ ແລະ ຫຼຸດຜ່ອນຄ່າສິ້ນເປືອງໃນກວດກາແບບບໍ່ຈຳເປັນ	1. ສ້າງລະບົບກວດກາແບບອີງໃສ່ຄວາມສ່ຽງໃຫ້ຮັບປະກັນດ້ານຫລັກການ ແລະ ການປະຕິບັດ									ຍັງບໍ່ທັນມີ (ຄາວ່າຈະສະເໜີຂໍ້ທົນຊ່ວຍເຫຼືອຈາກທະນາຄານໂລກ)	
5	ມີໄລຍະເວລາຍົກໄປຫຼືກວ່າຕາມລະບຽບການ ຫລື ບໍ່?	ບໍ່ມີ				ກຳນົດ 30 ວັນ/ເດືອນ/1 ໃບແຈ້ງ														ຍັງບໍ່ທັນມີ (ຄາວ່າຈະສະເໜີຂໍ້ທົນຊ່ວຍເຫຼືອຈາກທະນາຄານໂລກ)	
6	ເວລາທີ່ໃຊ້ປະຕິບັດຕາມລະບຽບການສົ່ງຄືນເງິນອາກອນມູນຄ່າເພີ່ມ (ຊົ່ວໂມງ)	ບໍ່ມີກໍລະນີສົ່ງຄືນ	0			ບໍ່ໃຫ້ກາຍກຳນົດ 03 ເດືອນ				ກົດໝາຍ ອມມ ສະບັບປັບປຸງ 2018 ກຳນົດໃຫ້ບໍ່ມີສິດເຄື່ອນໄຫວພາຍໃນສາມາດຂໍຄືນໄດ້ ແລະ ກົດໝາຍດຶກຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຄາວ່າ ການຄິດໄລ່ຄະແນນອໍອິນ ອມມ.	1. ສ້າງລະບົບການຕິດຕາມໄລຍະເວລາການກວດສອບຫລັງການແຈ້ງ.									ຍັງບໍ່ທັນມີ (ຄາວ່າຈະສະເໜີຂໍ້ທົນຊ່ວຍເຫຼືອຈາກທະນາຄານໂລກ)	
7	ເວລາທີ່ໃຊ້ເພື່ອສົ່ງຄືນອາກອນມູນຄ່າເພີ່ມ (ອາທິດ)	ບໍ່ມີກໍລະນີສົ່ງຄືນ	0			30 ວັນ														ຍັງບໍ່ທັນມີ (ຄາວ່າຈະສະເໜີຂໍ້ທົນຊ່ວຍເຫຼືອຈາກທະນາຄານໂລກ)	
ການກວດສອບອາກອນລາຍໄດ້ນິຕິບຸກຄົນ																					
1	ມີອາກອນລາຍໄດ້ນິຕິບຸກຄົນບໍ່?	ມີ				ມີ															
2	ອັດຕາສ່ວນຂອງກໍລະນີທີ່ມີການກວດສອບອາກອນລາຍໄດ້ນິຕິບຸກຄົນ (%)	50% - 74%				36.60%				ການນຳໃຊ້ການກວດສອບແບບອີງໃສ່ຄວາມສ່ຽງ ສາມາດຫຼຸດຜ່ອນພາວະການກວດສອບທາງກໍລະນີ	ດຳເນີນການໄປພ້ອມໆກັບອາກອນມູນຄ່າເພີ່ມ									ຍັງບໍ່ທັນມີ (ຄາວ່າຈະສະເໜີຂໍ້ທົນຊ່ວຍເຫຼືອຈາກທະນາຄານໂລກ)	
3	ເວລາທີ່ໃຊ້ປະຕິບັດ ການກວດສອບອາກອນລາຍໄດ້ນິຕິບຸກຄົນ (ຊົ່ວໂມງ)	16	73.39			ອາດຄະເນເວລາຫຼຸດລົງ ໃຫ້ໄດ້ 8 ຊມ	ອາດຄະເນຄະແນນເພີ່ມຂຶ້ນ 30%	ໃນປະຈຸບັນໄດ້ແຈ້ງຜ່ານເວບໄຊ ບໍ່ໄດ້ປະກອບເອກະສານໃນການເສຍ		ສ້າງຄຳແນະນຳລະອຽດໃນການແຈ້ງອາກອນກຳໄລ ໃຫ້ສອດຄ່ອງກັບຫລັກການບັນຊີ ແລະ ຮັບໃຊ້ການແຈ້ງອາກອນກຳໄລ	1. ສ້າງໜ່ວຍງານໃຫ້ຄຳແນະນຳໃນການແຈ້ງອາກອນກຳໄລ									ຍັງບໍ່ທັນມີ (ຄາວ່າຈະສະເໜີຂໍ້ທົນຊ່ວຍເຫຼືອຈາກທະນາຄານໂລກ)	
						ອາດຄະເນໃຫ້ຫຼຸດລົງ xx%	ອາດຄະເນຄະແນນເພີ່ມຂຶ້ນ 30%	ບໍ່ມີສິດສາມາດຕິດແກ້ໄດ້ກັບທີ່ເລີຍເວລາມີຄວາມຜິດຜາດ(ເພາະບໍ່ມີສິດແຈ້ງດ້ວຍຕົນເອງ)		ສ້າງຄຳແນະນຳລະອຽດໃນການກວດກາເພື່ອໃຫ້ເຈົ້າໜ້າທີ່ສ່ວຍສາກອນ ສາມາດຮັບຮອງໄດ້ໄວຂຶ້ນ	2. ສ້າງໄປແຕມທິດລອງການແຈ້ງອາກອນທີ່ສາມາດຕິດໄດ້ດ້ວຍຕົນເອງ										
4	ເວລາທີ່ໃຊ້ເພື່ອອັດຕາສ່ວນລາຍໄດ້ນິຕິບຸກຄົນ (ອາທິດ)	31.7	0.89																		ຍັງບໍ່ທັນມີ (ຄາວ່າຈະສະເໜີຂໍ້ທົນຊ່ວຍເຫຼືອຈາກທະນາຄານໂລກ)